

Acta del Consell de Barri de La Teixonera

Data: 27 de novembre de 2017.

Hora: 19:00 hores.

Lloc: Centre Cívic Teixonera (Carrer Arenys, 75).

Assistents:

Presideix la taula la Regidora del Districte, Sra. Mercedes Vidal, a qui acompanyen el Sr. Fernando Marín, Conseller del Barri de la Teixonera, el Sr. Francesc Subirats, Vicepresident del Consell de Barri, el Sr. Pau González, Conseller Tècnic del Districte, i el Sr. Eduard Vicente, Gerent del Districte.

Grups polítics representats: 5

Entitats representades: 10

Veïnes i veïns assistents: 53

1. Informació i retorn de les actuacions efectuades i/o previstes al barri.

El Gerent informa de les actuacions que s'han realitzat des del darrer Consell:

- S'ha regulat el semàfor del carrer Coll Alentorn amb Saturnino Calleja.
- S'ha iniciat a nivell de tràmit la neteja del Solar de Santa Gemma amb el servei de Llicències.
- S'ha pavimentat el Carrer Segur a la darrera setmana de juliol.
- S'està treballant en l'enderrocament de la finca de Santa Rosalia 91 per a, posteriorment, realitzar arranjaments per fer una zona d'estada.
- S'han començat les obres per crear una zona d'esbarjo per a gossos al carrer Coll i Alentorn (700 m2).

S'obre un torn de paraules:

Un veí informa que el temps de pas del semàfor situat al costat dels bombers per accés al metro és insuficient. El Gerent contesta que es transmetrà la qüestió a la Guàrdia Urbana per valoració.

2. Seguiment Pla de Barris a La Teixonera

El Conseller Tècnic del Districte fa un monogràfic del Pla de Barris on explica les actuacions que s'han fet i les que es duran a terme.

S'obre un torn de paraules:

Des de l'Associació de Veïns (María José Colomo) es demana que es restauri i preservi la Bòvila, ja que estan en contra de demolir-la i fer-la de nou.

El Sr. Lluís opina que el govern no compleix amb el seu programa electoral i demana el seu compliment.

El Sr. Federico Domínguez demana participació en la millora de l'espai esportiu de La Campa.

La Sra. Rosario Arribas informa que no es fa un bon manteniment a les escales del c/Castellbisbal que puguen al c/General Mendoza i comenta que és un perill.

La Sra. Maria demana un semàfor al carrer Santa Rosalia amb Fastenrath. Comenta que falta visibilitat a l'hora de creuar. A més, sol·licita millores pel que fa al manteniment i neteja.

La Regidora respon a les qüestions i pren nota de les peticions plantejades pels veïns. Sobre el tema de la Bòvila, manifesta acord amb la preservació, comenta que es revisarà el projecte, que es cercarà el consens i que es valorarà què es pot fer.

El Conseller Tècnic continua responent altres qüestions. En relació a la Campa, es comenta que es farà un mini procés participatiu.

Pel que fa a l'escola bressol, es definirà el projecte tècnic i es treballarà en paral·lel el planejament. L'objectiu és que la obra pugui començar durant el 2019.

Respecte a la construcció de l'aparcament s'ha estudiat la viabilitat econòmica i tècnica i no surten els números, per això s'ha descartat la seva construcció.

3. Torn obert de paraules

La Sra. Rosario comenta que en el c/ General Mendoza no es poden els arbres i sol·licita manteniment.

El Sr. Toni sol·licita: ampliació i millora del Wifi de l'Ajuntament, que el bus del barri passi pels mateixos llocs per on passava abans i que s'augmentin les parades, estat de la petició d'anomenar plaça de la Teixonera a la part de sobre de la plaça Matías Guiu, implantació de carrils bici i bicis elèctriques, aigua per l'Hort Taxonera, millora de la connectivitat de la plaça Matías Guiu amb el c/Sant Crispí i una sortida del metro a la zona alta de la plaça.

El Sr. Armando Sánchez vol parlar de la mobilitat al barri. Pregunta pel Bicing elèctric i sol·licita una solució per a la reducció de la velocitat i el trànsit al c/ Arenys. Finalment, demana si està prevista l'obertura del c/Joan Valera a les Basses d'Horta.

El Sr. Andreu assenyala la importància del Pla de Barris. Demana que s'escoltin les peticions que fan els veïns i que s'afavoreixi la participació.

El Sr. Manuel Pérez comenta que la segona parada del bus 19 s'hauria de revisar perquè no s'apropa prou a la parada i a les persones grans els hi costa pujar.

La Sra. Amparo Aragó pregunta mesura tindran les tanques de l'àrea d'esbarjo de gossos prevista i si hi haurà doble tanca.

El Sr. Francisco Barrios sol·licita informació sobre el V15 (recorregut, continuïtat, parades).

La Sra. Ana Neira demana que es moderi i controli la velocitat a 30 km/h al c/Coll i Alentorn just a l'encreuament de la piscina de la Clota amb el c/Cortada. Demana novetats sobre el solar de Santa Gemma i es queixa que no millora ni avança la neteja d'aquest espai.

El Sr. Edu Rebollo demana actuació a les escales del c/Castellbisbal i a General Mendoza

La Sra. María García demana millora del carrer Fastenrath i opina que caldria que les motos ocupin els aparcaments i no la vorera

El Sr. Xavi Escudero de l'Assemblea Jove demana informació sobre la hipotètica torre de pràctiques al parc de bombers de la Vall d'Hebron. Pregunta si hi ha alguna opció d'opinar per part del veïns del barri.

El Sr. Pau González respon a les qüestions plantejades pels veïns:

La torre de pràctiques és una proposta de la Gerència de Prevenció i Seguretat. Abans que comenci la seva construcció es faran unes sessions amb les entitats valorar com adaptar-ho per minimitzar l'impacte. Caldrà buscar un equilibri entre les necessitats de les pràctiques dels bombers i un mínim impacte al barri. Explica que és cert, i va ser desencertat, que no hi va haver possibilitat d'informació o participació veïnal.

Sobre el solar de Santa Gemma s'explica que no és un solar públic i que el manteniment l'ha de fer el propietari. Si no el fa, el Districte inicia un procés per requerir el compliment d'aquesta obligació. Es revisaran tots els tràmits que s'han fet per informar als veïns sobre aquest assumpte.

El tema d'excés de velocitat a Arenys i Coll i Alentorn es parlarà amb Guàrdia Urbana.

Sobre el V15 s'explica que seguirà funcionant igual que ara durant un any més i que, després, la cobertura que fa el V15 al barri passarà a fer-la el V17, que farà les mateixes parades actuals.

Respecte el tema de l'heliport de l'Hospital de la Vall d'Hebron, es diu que s'estan preparant les obres. El Sr. Eduard Vicente apunta que estaran acabades durant el primer trimestre de 2019.

Sobre la plataforma del 19, s'explica que s'ha demanat que quan s'arregli la plataforma es faci un arranament més eficient i durador.

També s'explica que el Pla de Barris té un component social, ja que des de l'Ajuntament s'entén que només millorar el barri urbanísticament no és suficient i que s'ha de fer una actuació molt més global. Sobre la transparència del Pla de Barris es diu que s'ha anat actualitzant tota la documentació i que s'ha decidit conjuntament i s'ha treballat amb els veïns i entitats dels barris.

Sobre el tema de la participació, es comenta que es preveu anar ajustant els processos a la nova normativa, i que s'anirà informant al respecte.

Pel que fa al nou Bicing, es preveu que s'implementarà en els propers dos anys. S'està estudiant que arribi a zones on no n'hi havia encara, com per exemple a la zona alta del Districte.

Sobre el carrer Juan Valera s'explica que no està previst fer l'obertura d'aquest carrer durant els 2 anys restants del mandat.

Des de la taula s'explica que un cop s'acabi la implementació de la nova xarxa de bus, es revisaran els busos de barri però que, mentre, es poden estudiar petits canvis a les línies.

També es diu que el tema del Nomenclàtor està aturat, a l'espera que es facin les actuacions urbanístiques pendents.

Sobre l'Hort, es contesta que ara mateix no es contempla l'opció de posar aigua al solar, ja que en poc temps començaran les obres per la nova escola bressol .

La Regidora comenta altres qüestions que han sortit. Sobre el Wifi explica que hi ha una llei que no permet a les administracions públiques donar un servei d'internet d'alta qualitat, però que des de l'Ajuntament s'està parlant amb el govern per canviar aquesta llei. Per tant no es preveu ampliació de punts de Wifi gratuït.

També explica que la tanca de l'àrea de gossos farà una alçada de 1,50 metres i 2 accessos, i que de moment no està definit si hi haurà doble tanca o no. El Gerent comenta que es pren nota de les queixes dels arbres i que es posaran en coneixement de Parcs i Jardins perquè facin les actuacions pertinents.

Respecte a les incidències de velocitat i aparcament, es demanarà més control i ordre per part de la Guàrdia Urbana.

S'obre un altre torn obert de paraules:

La Sra. Èlia demana com obtenir més informació respecte a les actuacions que es fan al barri per part de l'Ajuntament. També pregunta sobre el cost que té l'àrea de gossos.

El Sr. Luís indica que a la zona dels carrers Castellbisbal, General Mendoza i Santa Rosalia cau terra del turó de Vallcarca quan plou i deixa inaccessible la vorera.

El Sr. Andreu demana que es faci arribar a les entitats la informació de la nova normativa de participació el més aviat possible. Referma la necessitat de l'escola bressol i discrepa que estigui al Pla de Barris quan hauria d'estar al PIM.

La Sra. Ana pregunta per un equipament de jocs al parc de la Vall d' Hebron-Can Travi, i per l'obertura de les escales que hi ha al costat de la piscina de La Clota, tancades fa molts anys.

El Sr. Lluís fa una crítica de les aportacions de la Regidora i demana més escolta per part de l'equip de govern, més participació i taules de treball pels veïns. També es mostra crític amb la situació de la cobertura de la Ronda i les rebaixes pressupostàries en relació a la Campa.

La Sra. María José es queixa que a la taula de mobilitat del Pla de Barris es van fer unes propostes per parts dels veïns per la mobilitat de la gent gran que no s'han tingut en compte. Reivindica el bus de barri perquè approximi la gent gran als serveis.

La Regidora contesta les qüestions que han sorgit. Explica que en el Pla de Barris han participat les entitats del barri i que també podien participar el veïns. Continua dient que s'han fet trobades, rodes de premsa... i que s'ha fet un gran esforç perquè la gent participés, amb un pressupost fort de comunicació per arribar al màxim de veïns.

Sobre l'àrea de gossos, s'informa que té un cost d'uns 300.000€.

En relació a les incidències que afecten a la vorera de Santa Rosalia que ha comentat el Sr. Lluís, es diu que s'estudiarà fer una actuació via Serveis Tècnics.

A continuació la Regidora explica que el pressupost disponible només ha permès la cobertura de 180 metres de la Ronda de Dalt però defensa que es fa en una zona clau que connecta els barris de La Teixonera i de Sant Genís.

Sobre la mobilitat al barri contesta que les escales mecàniques que es construïran s'han prioritzat amb els veïns que van participar.

Per finalitzar diu que queden moltes coses per millorar al barri i que s'espera que en el pròxim mandat es continuï invertint.

Dóna les gràcies als veïns per la participació i conclou la sessió a les 21:30 hores.